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Arbejde med kontrolplaner



Kontrolplaner problemstillinger

Nye kontrolplaner feb. 2019 udfordringer

⚫ Planerne virker meget omfangsrige og opleves meget 
dyrere end tidligere, op til 3 gange dyrere

⚫ Ny Bekendtgørelse
⚫ Udkast til vejledning til bekendtgørelse
⚫ Priser og ny laboratorie aftale!!



Analyse af dyrere analyser

⚫Nye krav i bekendtgørelsen – EU skal ting
⚫ Pesticider
⚫Kontrolplan udarbejdet ud fra udkast til 

vejledning – stor pakke
⚫ Planen passer ikke til tidligere udbud, et nyt 

udbud/laboratorieaftale



Kontrolplan og krav til nye parametere, eksempler, og 
kan nogle undlades
⚫ Krav om analyser til radioaktive stoffer, er nu udtaget.
⚫ Krav om stor pakke af pesticider, kan eventuel minimeres ved 

at skære kartoffelmidler fra.
⚫ Det kan kun forventes at pesticidpakken bliver tilført nye 

stoffer, hvilket gør denne pakke noget dyrere.
⚫ Analyser for PAH’er (tjærestoffer), bør tages ud idet 

tjærestoffer bindes hårdt i de øverste jordlag. I bekendtgørelsen 
står der skal kun analyseres for dette stof hvor rør er koatede 
med tjære.

⚫ Man eventuel øge frekvensen for nogle stoffer, herunder 
eksempelvis Oliekomponenter, det er der åbnet op for i 
Bekendtgørelsen, efter 3 på hinanden følgende prøvetagninger 
uden fund, kan frekvensen øges.



Møde med kommunen og videre tiltag
⚫ SVS har afholdt et møde med kommunen. Her blev de 

øgede udgifter drøftet. 
⚫ Uklar udkast til Vejledning
⚫ Aftale om at komme med et høringssvar til udkastet
⚫ Drøftelse om hvordan vi kan få taget pesticider der er 

anvendt til kartoffelavl ud af kontrolplanen.
⚫ Link til WebGis: 

https://drift.kortinfo.net/Map.aspx?Site=Midtjylland&Pag
e=Sagsbehandling_af_jordforurening

⚫ Næste side



Indvindingsopland, boringer og BNBO



Nu med flyfotos fra 1995



Danskevandværkers bemærkninger 
⚫ Indgå i en positiv dialog med kommunen med baggrund i 

bekendtgørelsen. 
⚫ Der står i §7 stk 3, Kontrolplanen fastlægges så vidt muligt efter indstilling fra den 

enkelte vandforsyning. Tilsynsmyndigheden skal til enhver tid tage et 
kontrolprogram op til fornyet vurdering, når dette er miljø- eller sundhedsfagligt 
begrundet.

⚫ Alternativ er at påklage kontrolplanen, men det er ikke en 
farbar vej, dialog er bedre.

⚫ Danskevandværker har også kommet med et høringssvar 
omkring udkastet, som de finder særdeles dårlig.



Afslutning og det videre arbejde

⚫ Afventer udfærdigelse af 
Vejledningen

⚫ Holde dialogen med kommunen
⚫ Evt- få genforhandlet kontrolplanen, 

Gl. Rye kan være en prøveklud.
⚫ Vi skal være opmærksomme på der 

kan være lokale forskelle der skal 
tages hensyn til, så de enkelte 
kontrolplanen kan ikke altid 
sammenlignes.

⚫ Spørgsmål??


